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نمایندگی ایران در سازمان ملل: 
واشنگتن اسناد ادعای خود را ارائه 

کند
اف بی آی و چند آژانس اطلاعاتــی دیگر در بیانیه ای 
مشــترک ادعا کردند که ایران در نفوذ ســایبری به 
کارزار دونالــد ترامپ، و همچنیــن تلاش برای هک 
کردن ستاد انتخاباتی کامالا هریس دست داشته است. 
در واکنش، دفتر نمایندگی ایران در ســازمان ملل در 
نیویورک اعلام کرد که اگر دولت آمریکا درباره ادعای 
دخالت ایران در انتخابات ریاست جمهوری این کشور 

صادق است، اسناد خود را در اختیار ما قرار دهد.
به گزارش »انتخاب«، اف بی آی و چند آژانس اطلاعاتی 
دیگر در بیانیه ای مشــترک ادعــا کردند که ایران در 
نفوذ ســایبری به کارزار دونالد ترامــپ، نامزد حزب 
جمهوری خــواه، و همچنین تــلاش برای هک کردن 
ستاد انتخاباتی کامالا هریس، نامزد دموکرات ها برای 

انتخابات ریاست جمهوری، دست داشته است.
نهادهای اطلاعاتی آمریکا در بیانیه مشترک خود تاکید 
کرده اند: »ما شاهد فعالیت های تهاجمی فزاینده ای از 

سوی ایران طی این دوره انتخابات بوده ایم«.
ایــن اطلاعیه می گوید که هکرهای وابســته به ایران 
مسئولان ستادهای هر دو نامزد احزاب سیاسی آمریکا 
در انتخابات ریاست جمهوری را هدف قرار داده بودند.

بنابر ادعای مقامات فدرال ایالات متحده، هدف ایران 
از این تهاجم سایبری نه تنها ایجاد اختلاف در جامعه 
آمریکا، بلکه شــکل دادن به نتیجه انتخابات آمریکا با 
توجه به تاثیری اســت که ایــن انتخابات می تواند بر 

امنیت ملی ایران داشته باشد.
دفتــر نمایندگی ایران در ســازمان ملل در نیویورک 
اعلام کرد کــه اگر دولت آمریکا درباره ادعای دخالت 
ایران در انتخابات ریاســت جمهوری این کشور صادق 

است، اسناد خود را در اختیار ما قرار دهد.
نمایندگی ایران در سازمان ملل در نیویورک در پاسخ 
به رسانه های آمریکایی درباره بیانیه مشترک نهادهای 
اطلاعاتی و ســایبری راجع به دخالت کشــورمان در 
انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا با تاکید بر اینکه 
»چنیــن ادعاهایی بی اســاس و فاقد هرگونه وجاهت 
است« اعلام کرد: همانطور که قبلا هم اعلام کرده ایم 
ایران هیچ هدف و انگیزه ای برای دخالت در انتخابات 
آمریکا ندارد. اگر دولت آمریکا در این ادعا صادق باشد، 
اســناد خود را در اختیار ما قرار دهد تا پاســخ ما را 

دریافت کنند.

زمان و چگونگی خونخواهی را ما 
مشخص می کنیم

جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با 
بیان اینکه خون خواهی شهید هنیه به وقت خود باقی 
اســت، افزود: زمان و چگونگی مجازات و خون خواهی 
شــهید هنیه را ما مشخص خواهیم کرد و قطعا انجام 

خواهد شد.
سردار پاسدار “علی فدوی” در گفت و گو با خبرنگاران 
با اشــاره به اینکه راهپیمایی اربعین با وجود بایکوت 
رســانه ای غربی ها جهانی شده اســت، گفت: دشمن 
برای برچیدن نظام اســلامی هجمه ها و دسیسه های 
متعددی پیاده کرده، اما با عنایت خداوند و هوشیاری 
مردم و مســوولان این فشــارها خنثی و بدون نتیجه 

بوده است.
وی بــا بیان اینکه خون خواهی شــهید هنیه به وقت 
خود باقی اســت، افزود: زمــان و چگونگی مجازات و 
خون خواهی شــهید هنیه را ما مشخص خواهیم کرد 

و قطعا انجام خواهد شد.
وی خدمات رســانی به زائران اربعین را یک توفیق و 
نگاه کریمانه از طرف پروردگار دانست و افزود: زیارت 
اربعین یک امر مستحب ولی خدمت رسانی به زائران 
وظیفه ای واجب محســوب می شــود و ثواب فریضه 

واجب بیشتر از مستحب است.
جانشــین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
گفت: در ســرزمین های اشــغالی غوغایی به پا است 
که انتظار مرگ از مجازات برای رژیم صهیونیســتی 
ســخت تر است و شبانه روز آنها در انتظار پاسخ ایران 

هستند. 

موضوع اساسا مرتبط با مساله حجاب 
نبوده

ســخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به ســوالی درباره 
اقدامات دادســتانی برای روشن شدن ابعاد ماجرای 
وارد کردن آســیب به خانم ها نفس حاجی شریف و 
آرزو بدری از ســوی نیروی انتظامی و نحوه برخورد 
با مقصرین حادثه گفت: دربــاره خانم نفس حاجی 
شــریف بلافاصله شــعبه ویژه بازپرسی در دادسرای 
نظامی تهران تشــکیل شــد و با فوریت تمامی ادله 
جمع آوری و مستندسازی شد.به گزارش »انتخاب« 
اصغرجهانگیر ادامــه داد: با همکاری خوب فراجا در 
این خصوص، مامورین حاضر در صحنه  شناســایی 
و احضار شــدند. تاکنون در ایــن پرونده مجموعا ۸ 
نفر احضار شــدند،  بازجویی لازم از این افراد انجام 
شــده و پرونده در مرحله تکمیل تحقیقات است که 
به موقع اطلاع رســانی خواهد شد. شاکیه به پزشک 
قانونی معرفی شده و نتیجه پزشکی قانونی هم واصل 
شده که موضوع در حال بررسی است.سخنگوی قوه 
قضاییــه درباره خانم بدری گفت: براســاس گزارش 
فراجا اساســا موضوع مرتبط با مساله حجاب نبوده 
و آنچه در فضای مجازی عنوان شده یک فضا سازی 
رسانه ای اســت. موضوعی که مطرح بوده عدم توجه 
به هشــدارهای پلیس و فرار از صحنه بوده و تعقیب 
و گریزی که رخ داده اســت، دراین رابطه با توجه به 
اقدامی که مامور انجام داده بلافاصله ضارب دستگیر 
شــده و در حال حاضر در بازداشــت موقت به ســر 
می برد، پرونده در حال تحقیقات تکمیلی است که به 

موقع اطلاع رسانی درباره آن انجام می شود.

چشم انداز

بایدن:
پوتین فکر می کرد ظرف ۳ روز کی یف 

را تصرف می کند
رئیس جمهور آمریکا در میان حامیانش به رد خشونت 
سیاسی در ایالات متحده پرداخت و گفت: روزهای بهتری 
در راه است. او همچنین مدعی شد که برای حل و فصل 

جنگ اوکراین و جنگ اسرائیل با حماس کار می کند.
»جو بایدن« روز سه شنبه در کنوانسیون حزب دموکرات 
که در شــیکاگو در حال برگزاری است، در میان تشویق 
حامیانش به روی صحنه آمد و ســخنرانی کرد.بایدن با 
بیان اینکه آمریکا را دوست دارد، گفت در آمریکا جایی 

برای خشونت سیاسی وجود ندارد.
او در این کنوانسیون چهار روزه که تا پنج شنبه ادامه دارد، 

افزود: دموکراسی پیروز شده و اکنون باید حفظ شود.
به گفته بایدن، »ما در نبردی برای حفظ روحیه ایالات 
متحده هستیم و بهترین روزهای ما پشت سر ما نیست، 

بلکه در پیش است.«
در همین حال شــبکه خبری ســی ان ان گزارش داد، 
نیروهای امنیتی آمریکا معترضانی که تلاش داشــتند 
بنری با نوشته »مسلح کردن اسرائیل را متوقف کنید« 
را حین سخنرانی بایدن بالا ببرند، از سالن اخراج کردند.  
بایــدن گفت: پس از اینکه دیــدم افراط گرایان در حال 
تظاهرات و دادن شعارهای نازی بودند، در انتخابات شرکت 
کردم. افراط گرایان راست، رئیس جمهور سابق را متحد 
خود می دیدند. اشاره بایدن به حامیان »دونالد ترامپ« 
رئیس جمهور سابق آمریکا و نامزد جمهوری خواهان است 
که باعث شورش علیه کنگره در ژانویه ۲۰۲۱ شد. او به 
این اشاره کرد که ترامپ گفته بود در میان راست افراطی 

افراد خوبی وجود دارد.
بایدن گفت: بعد از اینکه دیدم ترامپ چه کرد، تصمیم 
گرفتم در انتخابات قبلی شــرکت کنــم. ۸۱ میلیون 
آمریکایی در انتخابات قبلی برای حفظ دموکراسی به ما 
رای دادند. من مصمم بودم طبقه متوسط را بازسازی کنم 
و رئیس جمهور همــه آمریکایی ها بودم، چه به من رای 

دادند یا نه.
جو بایدن در ســخنرانی خود گفت: مــا هنوز کارهای 
زیادی برای انجام دادن داریم، اما در مســیر درســتی 
حرکت می کنیم. در مورد زیرساخت ها از جمله جاده ها، 
فرودگاه ها، بنادر و غیره و ترامپ علی رغم وعده هایش هیچ 

زیرساختی ایجاد نکرد.
او با اشاره به رقیب انتخاباتی هریس در انتخابات نوامبر 
امسال گفت: ترامپ کشور ما را یک ملت شکست خورده 
توصیف می کند، اما او شکست خورده است و ما رهبری 
جهان را داریم و چه کســی می تواند ایــن کار را انجام 
دهد؟به ادعــای بایدن، میزان جــرم و جنایت در دوره 
ترامپ بالا بود و اکنون در حال کاهش است.ایدن با نادیده 
گرفتن شکست های سیاسی خودش و با انتقاد از ترامپ 
گفت: من مانند ترامپ در برابر ظالمانی مانند پوتین سر 

فرود نیاوردم و هریس هم تعظیم نخواهد کرد.
جو بایدن با اشاره به گسترش ناتو بعد از جنگ اوکراین 
ادعا کرد »ما ناتو را متحد و فنلاند و سوئد را به آن اضافه 
کردیم« و سپس با بی توجهی به شکست های نیروهای 
مسلح اوکراین در جنگ گفت »پوتین فکر می کرد ظرف 
۳ روز کی یف را کنترل می کند، اما اوکراین پس از ۴ سال 

همچنان آزاد است.«
این سیاستمدار دموکرات آمریکایی همچنین به جنگ 
رژیم صهیونیستی علیه ملت فلسطین اشاره کرد؛ جنگی 
که صهیونیست ها با کارشــکنی خود اجازه نمی دهند 
آتش بس برقرار شــود و هر روز به جنایــات خود ادامه 
می دهند. بایدن گفت: ما به کار برای بازیابی گروگان ها 

و پایان دادن به جنگ در غزه ادامه می دهیم.
جو بایدن مدعی شــد: ما شــبانه روز بــرای جلوگیری 
از گســترش درگیــری، اتحــاد مجــدد گروگان ها با 
خانواده هایشان و افزایش کمک های بشردوستانه به غزه 
کار می کنیم. ما برای دستیابی به آتش بس در غزه و پایان 
دادن به این جنگ کار می کنیم. بسیاری از مردم بی گناه 

از هر دو طرف اسرائیلی و فلسطینی کشته شدند.

وزیر امورخارجه مصر:
امیدواریم اسرائیل تمایل صادقانه برای 

توقف جنگ داشته باشد
وزیر امــور خارجه مصر در دیدار بــا همتای آمریکایی 
خود در قاهره تأکید کرد این کشــور امیدوار است رژیم 
صهیونیستی تمایل سیاسی صادقانه برای توقف جنگ 
غزه را داشته باشد.»بدر عبدالعاطی« وزیر خارجه مصر 
در دیدار سه شــنبه با »آنتونی بلینکــن« وزیر خارجه 
آمریکا در قاهره گفت: مــا امیدواریم دور آتی مذاکرات 
غزه شــاهد تمایل سیاسی صادقانه اسرائیل برای توقف 
جنگ غزه باشد. این تنها راه نه فقط برای پایان دادن به 
رنج و مشکلات غیرنظامیان در غزه بلکه برای ممانعت از 
وخیم شدن و افزایش شدت تنش در منطقه است.طبق 
گزارش سما، وزیر خارجه مصر گفت: دیدگاه مصر و تمام 
کشورهای منطقه درباره آینده ثبات در خاورمیانه مبتنی 
بر ایجاد راهکاری دائم و عادلانه برای مســئله فلسطین 
و تضمین تشکیل کشور مستقل فلسطین در مرزهای 
۱۹۶۷ به پایتختی قدس شرقی است.وزیر امور خارجه 
آمریکا نیز تأکید کرد که درباره رسیدن هرچه سریع تر 
به توافق آتش بس در غزه با مصر هم عقیده است.دو طرف 
در این دیدار همچنین درباره وضعیت سودان و مذاکرات 
ژنو درباره بحران این کشــور و سایر تحولات منطقه ای 
و بین المللی از جمله اوضاع لیبی و شــاخ آفریقا، امنیت 
دریای سرخ و تلاش ها برای حل و فصل نزاع ها در منطقه 
صحبت و توافق کردند که به هماهنگی و رایزنی در دوره 
آتــی درباره وضعیت غزه و مهــار تنش در منطقه ادامه 
بدهند.آنتونی بلینکن پس از ورود به شــهر »العلمین« 
مصر با »عبدالفتاح السیسی« رئیس جمهور این کشور نیز 
دیدار و رایزنی کرد و دو طرف آخرین تحولات منطقه و 
در راس آن تحولات جنگ غزه و مذاکرات آتش بس میان 
میانجیگران و رژیم صهیونیستی و جنبش حماس را مورد 

بررسی قرار دادند.

تحلیل

همدلی| احسان بخشــنده: بعــد از معرفی 
کابینه ای که مسعود پزشکیان آن را “وفاق ملی” 
خوانده، حالا فعالان سیاســی از رای اعتماد به 
عنوان یک پاســخ به حســن نیت دولت سخن 
می گویند؛ موضوعی که بعد از بررسی برنامه های 
وزرای پیشنهادی در کمیسیون ها و صحن علنی 
که تا دیروز ادامه داشت، تبدیل به یک مطالبه از 
سمت افراد نزدیک به دولت و میانه روهای اصولگرا 
شده است. چرخش همگانی در فضای سیاسی 
کشور بعد از یک دوره کوتاه نقد جهت گیری های 
سیاسی پزشکیان با دستور کار هم گرایی تبدیل 

به درخواست های جدیدی شده است. 
از “وفاق ملی” تا “آشــتی ملی” و کلیدواژه رفع 
اختلافات در حالیکه تنش های منطقه ای سایه 
خود را بر سر ایران هم گسترانده، نشان می دهد 
تجویز نســخه “همدلی” در جریان های سیاسی 
فعلا دستور کار مهم تری نسبت به درخواست های 
مردمی یا سیاسی در سمت اصلاح طلبان است 
و قرار بر این شــده مجلس نیز با همراهی دولت 
واکنش متناسبی به کابینه بدهد. اما آیا مجلس 
با ترکیب ناهمگونی کــه در دوره دوازدهم دارد، 
امکان مدیریت وفاق در روز رای اعتماد را خواهد 
داد؟ این سوالی است که امروز نمایندگان مجلس 
به آن پاسخ می دهند. اما آنچه که به شکل مطالبه 
عمومی در میان فعالان سیاسی طرح می شود نیز 
قابل تامل اســت. این مطالبــه از مجلس که از 
سوی خبرگزاری های دولتی و غیر دولتی مورد 
توجه قرار گرفته یکصدا رای اعتماد یکپارچه را از 
نمایندگان خواسته است و در مقابل نماینده های 
تندرو و وابســتگان دولت سایه از سمت جبهه 
پایداری با تند کردن فضا سعی دارند اینگونه القا 
می کنند کــه رای به برخی وزرا به دلیل توصیه 
یا طرح موضوع وفاق، اســتقلال مجلس را زیر 
ســوال خواهد برد. با این حال دیروز در آستانه 
رای گیــری برای اعتماد به وزرای پیشــنهادی، 
مسعود پزشکیان یکبار دیگر به مجلس رفت و با 
قالیباف دیدار کرد. بر اساس اخباری که رسانه ها 
منتشر کردند در جریان چهارمین روز از بررسی 
صلاحیت وزرای پیشنهادی کابینه پزشکیان و در 
زمان بررسی صلاحیت وزیر پیشنهادی کشور، 
مسعود پزشکیان، رئیس جمهوری چهاردهم به 

صورت ناگهانی وارد صحن مجلس شد.
آخرین رایزنی ها

“محمدباقر قالیباف” برای استقال و خوشامدگویی 
به مسعود پزشــکیان، رئیس جمهوری، ریاست 
جلســه را به “حمیدرضا حاجــی بابایی” نائب 
رئیس اول مجلس ســپرد. گمانه هــا بر این بود 
که این دیدار باید برای آخرین لابی های دو قوه 
باشد که در نظر دارد نمایش وفاق ملی را در قاب 
رای اعتماد وزرای کابینه پیشــنهادی به تصویر 
بکشــد. اما تا این لحظه خبری از این گفت وگو 
و رایزنی احتمالی برای رای اعتماد به بیرون درز 
نکرده اســت. با این حال تا آخرین دقایق دیروز 
فارغ از تلاش پزشکیان و دولت برای جلب نظر 
نمایندگان، فعالان سیاســی هم در رسانه های 
تقاضای مشــترکی را از مجلس طرح کردند که 
فصل مشــترک آنها موضوع وفــاق و مطالبه از 

مجلس بود. 
مجلس به تمام وزرای پیشنهادی رای مثبت 

می دهد؟
دیروز، سخنگوی حزب اعتدال و توسعه، تاکید 
کرد: وفاق ملی نیاز امروز جامعه اســت و انتظار 
می رود نمایندگان مجلس شورای اسلامی زمینه 
ایجاد این وفــاق را با رای اعتماد به کلیه وزرای 

پیشنهادی تشدید کنند.
“جواد هروی” با اشاره به ضرورت کمک مجلس 
به رئیس جمهور برای تشکیل کابینه وفاق ملی، 

بیان کرد: رئیس جمهور با یک نگاه باز به میدان 
مشــکلات آمدند و ما باید ایــن را بپذیریم در 
مقطعی دولت چهاردهم کار خود را آغاز می کند 
که حادثه ای رئیس جمهور و چند تن از ســران 
دولت را به کام خود کشید. در یک فضای تعجیل 
توانستیم انتخابات را برگزار کرده و با مشارکت 
نیمی از مردم کشــور رئیس جمهور کشــور را 

انتخاب کنیم.
ســخنگوی حزب اعتدال و توسعه تصریح کرد: 
فارغ از اینکه هر جناحی به نســبت خود در این 
چینش کابینه جایــگاه دارد، در مجموع وظیفه 
تمام جریانات سیاســی حمایت از دولت در این 
مقطع زمانی حســاس است. درست است که ما 
همــواره در زمان انتخابــات می گوییم که زمان 
حساس است اما واقعا این مقطع زمانی حساسیت 
خاص خود را دارد. با مشارکت ۵۰ درصدی مردم 
در انتخابات و در واقع غیبت ۵۰درصد دیگر که 
ناامیدانه صحنه را ترک کردند، با رای آوردن آقای 
پزشــکیان یک فضای فرصت سازی برای نظام و 
حاکمیت ایجاد شــده تا بتواند امید را به جامعه 
باز گرداند و این دولت بتواند تنگناهای اقتصادی 
و اجتماعی را در داخل و تنگناهای تحریم های 

بیرونی را رفع کند.
وی در ادامه تاکید کرد: تصور بنده این است که 
کلیت مجلس به تمام وزرای پیشــنهادی دولت 

رای مثبت خواهند داد.
مجلس در بررسی وزرای پیشنهادی نگاه 

حاد جناحی نداشته باشد
یک فعال سیاسی اصولگرا  هم با بیان اینکه وفاق 
ملی برای کشور ما یک نیاز ضروری است، گفت: 
مجلس شورای اســلامی نگاه رئیس جمهور در 

زمینه ایجاد وفاق ملی را دنبال کند.
“ســیدکمال ســجادی” در گفت وگو با ایسنا با 
بیان اینکه وفاق ملی یک ضرورت برای کشــور 
اســت، اظهار کرد: در کابینه پیشنهادی، برخی 
وزرا بســیار خوب انتخاب شده و نماد وفاق ملی 
هســتند. مثلا عراقچی فردی است که با همه 
جناح ها کار کرده اســت و آنها او را قبول دارند. 
دبیرکل جامعه اســلامی کارمندان خاطرنشان 
کرد: مجلس در بررســی وزرای پیشنهادی نگاه 
جناحی حاد نداشته باشد. از سویی این نکته را 
باید مدنظر داشت که مشکل کشور ما مدیریت 
اســت. مدیران قوی و توانمند می توانند تحول، 
پیشــرفت و عدالت را محقق کنند، اما مدیرانی 
که مواضع تند سیاسی دارند، در کشور اختلاف 
ایجاد می کنند، بنابراین مدیران ارشد کشور نباید 

تندرو باشند.
وی افزود: نمایندگان به این نتیجه رسیدند که 
مجلس نباید چوب لای چرخ دولت بگذارد بلکه 
باید زمینه وفاق ملی را تشــدید کنند؛ این نیاز 

جامعه است. 
تندروها برای ســهم گرفتن از دولت تغیر روش 

داده اند
اما به نظر می رســد که خطر مشــکل آفرینی 
تندروها همچنــان وجــود دارد.البتــه آنها با 
شیوه های دیگری به سراغ دولت جدید خواهند 
رفت.جلال جلالی زاده، فعال سیاسی اصلاح طلب، 
درباره ایــن موضوع به »نامه نیوز« گفت: به نظر 
من کابینــه آقای پزشــکیان تقریبا تحت نظر 
اصولگرایان معرفی شده است و به غیر از دو وزیر 
بقیه اصلاح طلب نیستند و تعداد قابل توجهی از 
آنها اصولگرا هستند. تندروها هم برای آنکه تصور 
می کنند جایگاه خودشــان چه در دولت و چه 
در حاکمیت در خطر است و عملا به انزوا رانده 
شده اند، می خواهند با تغییر نسبی رویکردشان 
امتیازی از دولت بگیرند. به همین دلیل اســت 
که می بینیم نیروهایی که در گذشته مشهور به 
تندروی بودند حالا از حتی از وزرای دولت آقای 

پزشکیان دفاع هم می کنند.
او ادامــه داد: کلیت مجلس هــم به این نتیجه 
رسیده است که حالا که پزشکیان نرمش به خرج 
داده و به نوعی اصولگرایان هم ســهیم در دولت 
کرده، اگر مانع کار دولت شوند، عملا نمی توانند 
ادعا کنند که در مسیر دولت وفاق ملی حرکت 
کرده اند. البته که توصیه هایی از بیرون از مجلس 

هم وجود دارد.
این فعال سیاسی همچنین بیان کرد: اگر دو وزیر 
اصلاح طلب یعنی آقایان ظفرقندی و میدری رأی 
اعتماد نگیرند، نشان می دهد که نمایندگان به 
تعهد خود به پزشــکیان مبنی بر تعامل متقابل 
عمل نکرده اند و بر خط گذشته خود ایستاده اند. 
این دو تنها افراد اصلاح طلب کابینه اند و اگر آنها 
هم در کابینه حضور نداشــته باشند، مشخص 

می شود آقای پزشکیان دچار اشتباه شده بود.
جلالی زاده گفت: آقای پزشــکیان بــرای ادامه 
مسیر در موقعیت ســختی قرار دارد. از یک سو 
اصولگرایان می خواهند در قدرت ســهم داشته 
باشــند و تعیین کننده باشــند و از سوی دیگر 
مردمی که به پزشکیان رأی داده اند انتظار تغییر 
دارند. به نظر می رسد آقای پزشکیان بعد از این 
باید تعارف را کنار بگذارد و کار خودش را بکند و 
هر جایی اصولگرایان مانع کار او شدند، صادقانه با 
مردم سخن بگوید و بگوید چه کسانی نمی گذارند 

کار کند یا مشکل ایجاد می کنند.
مجلسی ها قیصریه “وفاق ملی” را برای دستمال 

کاغذی حزبی به آتش نکشند
یک فعال سیاســی اصلاح طلب هم گفته: اگر 
مجلســی ها آغوش باز رئیس جمهــور را با رای 
اعتماد به وزرای پیشنهادی پاس بدارند ما شاهد 
یک رویکــرد جدید در ســپهر حکمرانی ایران 

خواهیم بود.
“محمدعلی وکیلی” با اشــاره به ضرورت کمک 
مجلس به رئیس جمهور برای تشــکیل کابینه 
وفاق ملی، بیان کرد: به نظر بنده رئیس جمهور 
تا به اینجا از خودگذشتگی نشان داده است و در 
نگاه برخی از هواداران خود به نوعی خودزنی به 
نفع وفاق ملی انجام داده است. اکنون که رئیس 
جمهــور کارت های خود را به روی میز جریانات 
سیاسی حتی جریان های مخالف خود گذاشته 
اســت تا گامی در جهت وفاق ملی بردارد، امروز 

توپ وفاق ملی در زمین مجلس است.
وی در ادامه اظهار کرد: اگر مجلسی ها این آغوش 
باز را پاس بدارند، از این  مخمصه حزب گرایی، 
جناح بندی و سیاست زدگی نجات پیدا خواهیم 
کرد؛ اما اگر مجلس این آغوش باز را پاس نداشته 
و تدبیر به خرج ندهد و به خصوص به چند چهره 
مشهور اصلاح طلب این کابینه پیشنهادی رای 
اعتماد ندهد، آنگاه هم فشار بر رئیس جمهور در 
اردوگاه متبوع خود به حداکثر خواهد رســید و 
هــم  این اقدام خوب آقای رئیس جمهور تبدیل 
به رویکرد نخواهد شد. این فعال سیاسی در ادامه 
تصریح کــرد: از این جهت به نظر بنده قیصریه 
وفاق ملی را دوســتان مجلس برای دســتمال 
کاغذی حزبی به آتش نکشند. انتظار بر این است 
که دوستان مجلس به این ندای وفاق ملی لبیک 

بگویند.
تندروها آتش زیرخاکسترند

این نماینده ادوار مجلس یادآور شــد: قریب به 
اتفاق نمایندگان مخالف وقتــی در جایگاه قرار 
می گیرند، آقای پزشکیان و گفتمان دولت را تأیید 
می کننــد، بعد هم که وارد طرح دلایل مخالفت 
می شوند، در واقع بیانیه می خوانندکه مثلا »وزیر 
باید در زمان مسئولیتش به این حوزه ها بیشتر 
توجه کند یا از فلان رویکردهای گذشته فاصله 
بگیرد«. در مجموع هیچ اظهارنظری را ندیدیم که 
از آن تعبیر به مخالفت جدی با گزینه پیشنهادی 

رئیس جمهور شود.
وی با بیان اینکه راهبرد وفاق ملی مجلس را در 
ریل حمایت از دولت قــرار داد، ادامه داد: تصور 
می کردیم برخی نمایندگان در مخالفت با دولت 
آتش به پا کنند و جار و جنجال راه بیندازند اما 
این راهبرد رئیس جمهور آنها را خلع سلاح کرد. 
البته توصیه رهبر معظم انقلاب درباره حمایت از 
دولت روی فضای فکری نمایندگان تأثیر زیادی 
گذاشت و آنها قانع شدند که باید به دولت کمک 

کنند.
این فعال سیاسی درباره چرایی حمله “امیرحسین 
ثابتــی” نماینده نزدیک به “ســعید جلیلی” به 
“عباس عراقچی” وزیر پیشــنهادی امورخارجه 
اظهار کرد: آقای عراقچی در حوزه کاری خودش 
از سربازی به سرداری رسیده چون همه مقاطع 
و مراحل حوزه دیپلماتیک و سیاســت خارجی 
را طی کرده اســت و به عمیق ترین و فنی ترین 
موضوعات داخلی و بین المللی اشراف و شناخت 
دارد. از ایــن رو اکثر قریب به اتفاق سیاســی و 
کارشناســان تأیید می کنند که انتخاب او برای 

وزارت خارجه مناسب و شایسته است.
نقوی افزود: توقع داشتم مخالفان آقای عراقچی 
نقدهای خیلی جدی تری را به لحاظ کارشناسی 
مطرح کنند اما برخی شــان برخورد شخصی با 
وزیر پیشــنهادی امورخارجــه کردند که اتفاق 
جالبی نبود. مثلا یکی از مخالفان مباحثی را به 
استناد منابع آمریکایی، انگلیسی و اسرائیلی علیه 
آقای عراقچی مطرح کرد که جای تأمل داشت. 
این نوع صبحت ها نشان می دهد که یک آتش 
زیر خاکستر در مجلس وجود دارد که احتمالا در 

مقاطع حساس بعدی بیرون بزند.

مطالبه دولت و فعالان سیاسی برای اعتماد به کابینه در آستانه رای گیری 

مجلس در آزمون وفاق
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همدلی| “حسین سیمایی صراف” وزیر پیشنهادی علوم گفت: در 
تمام کمیسیون های مجلس اعلام داشتم که گفتمان این دوره 
آموزش عالی، به نظر من گفتمان مسئولیت اجتماعی است که 
در ۴ سال آینده پژوهشگاه ها، دانشگاه ها و سایر مراکز دانشگاهی 
بیش از هر زمان دیگر مسئولیت اجتماعی خود را برعهده خواهند 
گرفت. دانشگاه ها معطوف به مسائل خواهد بود و نسبت به نیازها و 
مسائل حساس کشور توجه جدی صورت خواهد گرفت البته پیش 
نیاز مهم برای تحقق مســئولیت اجتماعی این است که کرامت 

انسانی دانش وران و دانشجویان را به رسمیت بشماریم.
به گزارش جماران؛ وزیر پیشنهادی علوم گفت: گفتمان این دوره 
آموزش عالی به نظر من گفتمان مســئولیت اجتماعی است. در 
چهار سال آینده پژوهشگاه ها و دانشگاه های کشور بیش از هر 

زمان دیگر مسئولیت اجتماعی خود را بر عهده خواهند گرفت.
حسین سیمایی صراف وزیر پیشنهادی علوم در دفاع از برنامه های 
خود گفت:نمایندگان با جدیت پیگیر مسائل کشور و حوزه های 
انتخابیه بوده و چالش های حوزه آموزش عالی را شناسایی کرده اند 
و خوشبختانه بستر رهایی قانونی و حقوقی مناسبی برای برخی از 
این چالش ها طراحی کردند که نمونه های از آن را عنوان می کنم.

وی با بیان اینکه قانون برنامه هفتم منابع و راهکارهای مناسبی 
برای رشــد و بالندگی دانشگاه ها فراهم کرده است، گفت: قانون 
جهش تولید دانش بنیان به خصوص مــواد ۱۱ و ۱۳ که منابع 
مالی خوبی در اختیار می گذارد. قانون جهش تولید مســکن که 
راهکار موثری برای تامین مسکن دانشگاهیان فراهم کرده است 
البته در اجرا ظاهراً به برخی ابهامات برخورد کرده که اگر ما نتوانیم 

با تفســیر حقوقی ابهام را برطرف کنیم حتماً از مجلس شورای 
اسلامی استفسار می کنیم.

وزیر پیشنهادی علوم گفت: مجلس شورای اسلامی برای بخش 
فرهنگی برای اولین بار بودجه خوبی در نظر گرفته و برای اولین بار 
این بودجه رو به ذینفعان اختصاص داده این یک گام مهمی است 
است. بنده مفتخرم که فرزند نهاد علم بوده و تحصیل مستمر در 
دو نهاد علمی بودم و از اساتید علوم انسانی در دانشگاه های برتر 
کشور و حوزه های علمیه استفاده کرده و در محضر بزرگان حقوق، 

حکمت، فلسفه کسب فیض کرده ام.
وی ادامه داد: در تمام کمیســیون های مجلس اعلام داشتم که 
گفتمان این دوره آموزش عالی، به نظر من گفتمان مســئولیت 
اجتماعی اســت که در ۴ سال آینده پژوهشگاه ها، دانشگاه ها و 
سایر مراکز دانشگاهی بیش از هر زمان دیگر مسئولیت اجتماعی 
خود را برعهده خواهند گرفت. دانشــگاه ها معطوف به مســائل 
خواهد بود و نسبت به نیازها و مسائل حساس کشور توجه جدی 
صورت خواهد گرفت البته پیش نیاز مهم برای تحقق مسئولیت 
اجتماعی این است که کرامت انسانی دانش وران و دانشجویان را 

به رسمیت بشماریم.
وزیر پیشــنهادی علوم، تحقیقات و فناوری اضافه کرد: احترام به 
کســانی که در خدمت علم هستند باید صورت گیرد، نگرانی از 
معاش و معیشت با کرامت انسانی و کرامت دانشگاهیان سازگار 
نیست. وضعیت استاد و دانشجو اقتضا می کند که استدلال، آزادی 
پرســش گری و پاسخگویی را به رسمیت بشناسیم. البته برخی 
از مشکلات که در کمیسیون های مجلس بیان شد را بی توجه 

نخواهیم بود اما لازم است که این چالش ها شناسایی و کارشناسی 
شود.

وی افزود: پیوند مناســبی میان تقاضا و عرضه در آموزش عالی 
وجود ندارد، همچنین انسجام ساختاری بین مراکز آموزش عالی 
با دســتگاه های بهره بردار مشاهده نمی شود، از طرفی در حوزه 
مهارت ضعیف هستیم و با مدرک، بی مهارت به جامعه تحویل می 
دهیم لذا بازار، خریدار فارغ التحصیلان ما نیست. همچنین کثرت 
مهاجرت دانش آموختگان قصه پر غصه ای است که ما هزینه می 

کنیم اما دیگران نفع آن را می برند.
سیمایی صراف اظهار داشت: وای به روزی که فقر منابع انسانی از 
فقر منابع اقتصادی پیشی بگیرد در حالی که منشا قدرت نرم و 
قدرت سخت متکی به منابع انسانی است. چالش دیگر نیز اقبال 
نسبت به علوم پایه و علوم انسانی با کاهش محسوسی مواجه است. 
در حوزه علوم تجربی ۶۵۰ هزار نفر تقریبا داوطلب داریم در حالی 
که حوزه علوم پایه و علوم انسانی نزدیک به ۴۰۰ هزار نفر داوطلب 
هستند و با توجه به اینکه حوزه علوم انسانی و علوم پایه زیربنای 

توسعه می باشند باید توجه جدی به این مسئله شود.

وزیر پیشنهادی علوم:

حرف »نسل زد« را باید بفهمیم


